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 لـصستخالم

 

 

-محتوية على وحدات عديدة من الفينايلين( شجرية)تم العمل على تشييد مركبات شديدة التفرع 

الى المركبات التي تم الحصول عليها من خلال هذا المشروع يمكن تصنيفها . اثاينايلين

الأولى تشير الى تصميم مركبات نجمية منتهية بمجموعات من السيانو بإستخدام . مجموعتين

هذه المركبات العضوية نحو معقد الروثينيوم أنتج  تناسق .البناء من المركز نحو الأطراف

 امتصاص معامل قيم مع واسعا امتصاصا الجزيئات هذه وتظهر. ثلاثية الروثينيوم مركبات

 على الجزيئات من أخرى مجموعة تصميم تم. طول سلسلة الروابط المُتبادلة  زيادةمع  عالية

 مع( I) الذهب معقد ألكاينايل تحضير خلال من في المركز شيف قاعدة معقد ليكون نجمة شكل

من نوع  شيف قاعدة مركب أورثوأمينوفينول لتوفير مع الألدهيد يتفاعل. ألدهيد طرفية مجموعة

N^O .الذهب  شيف معقد قاعدة ويتفاعل( (Iثماني السطوح، معقد لتحضير أملاح الألمنيوم مع 

 .كمركزAl(N^O)3 نجمي الشكل مع  أوكتوبولار مركب منتجا  
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ABSTRACT  

The work presented in this thesis describes designing several π-conjugated 

zero-generation dendrimers (star-shaped) compounds, consisting of phenylene-

ethynylene repeat units. The designed molecules in this thesis can be divided in two 

major groups. Where the first one deals with the design and synthesis star-shaped 

molecules with Ru(II) nitriles end groups, through a divergent synthetic strategy 

using Sonogashira coupling reaction. Such molecules exhibit broad absorption with 

high extinction coefficient values due to their extended π-delocalization. The other 

set of star-shaped molecules was designed to have a Schiff base complex as a core by 

synthesizing a gold(I) alkynyl complex with an aldehyde end group. The aldehyde 

was engaged with o-amino phenol to provide to a Schiff base (N^O type). The Schiff 

base gold(I) alkynyl complex was engaged with aluminium salts to produce the 

octahedral complex, generating octupolar star-shaped molecules with an Al(N^O)3 

core. 

 

 


